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Protokół nr 65/2024 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w 19 marca 2024 r. w godz. od 15:45 do16:35  

 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 . 

 

  

 Obecni członkowie Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa: 

1. Kamil Lauryn                       – Przewodniczący Komisji  

2. Adam Ołowniuk                 -   Wiceprzewodniczący Komisji 

3. Krystyna Gwiazdowska  

4. Jacek Juszkiewicz  

5. Karol Korneluk  

6. Jarosław Józef Kowalewski 

 

Nieobecny : 

1. Stanisław Kulikowski 

 

W posiedzeniu udział wzięli:    

1. Roman Rynkowski               - Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

3.  Grzegorz Krysa                     - Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

4.  Dorota Szczęsna                   - Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia 

5.  Marcin Szypulski                  - Naczelnik Wydz. Gosp,Kom.i Nadz. Wł.    

7. Jerzy Gałązka                        -Naczelnik Wydz. Ochrony Środ.                    

8. Grzegorz Kosiński                 - Komendant Straży Miejskiej 

9. Barbara Burba                        - Dyrektor DPS „Kalina 

10. Elżbieta Bednarko                - PSS-E w Suwałkach    
11. Monika Moroz                      -Dyrektor Pl. Op-Wych. w Suwałkach             

12. Marek Bołtrukanis               - Komenda Miejska Policji 

13.Tomasz Ostrowski                - Prezes ZBM TBS                                       

 14. Leszek Lewoc                     - Dyrektor MOPR 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji powitał zebranych i przypomniał, że porządek 

posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytał, czy radni 

wnoszą uwagi do porządku posiedzenia.  

 

Radni nie wnieśli uwag  i jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie Protokołu nr 64/2024 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 lutego 2024 r. 

2. Sprawozdanie z działalności Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej  

w Suwałkach za okres VIII  kadencji 2018-2024. 

3. Informacja o stanie bezpieczeństwa w Mieście Suwałki w kontekście pisma mieszkanki 

Suwałk. 

4. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Miasta Suwałki w 2023 roku. 
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5. Informacja z funkcjonowania Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej w Suwałkach Dom 

nr 1 w 2023 roku. 

6. Informacja z funkcjonowania Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej w Suwałkach Dom 

 nr 2 w 2023 roku. 

7. Informacja dotycząca funkcjonowania Domu Pomocy Społecznej „KALINA”  

w Suwałkach w 2023 roku. 

8. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2023 dla gminy/powiatu Miasta Suwałki. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zadań Miasta realizowanych w roku 

2024 ze środków Państwowego Funduszu Osób Niepełnosprawnych. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Miasta Suwałki na 

rok 2024 oraz określenia sezonu kąpielowego 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na rok 

2024.  

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Miasto Suwałki, udostępnionych operatorom i przewoźnikom wykonującym 
regularne przewozy osób w publicznym transporcie zbiorowym oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków. 
13. Wolne wnioski. 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 64/2024 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 lutego 2024 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli  uwag, wobec czego Protokół nr 64/2024 z posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 lutego 

2024 r., został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady 

Miejskiej w Suwałkach za okres VIII  kadencji 2018-2024. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji przypomniał, że przedmiotowe Sprawozdanie 

zostało przesłane wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytał, czy radni wnoszą uwagi do 

przedstawionego dokumentu.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, w związku z czym Kamil Lauryn stwierdził, że 

Sprawozdanie z działalności Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej  

w Suwałkach za okres VIII  kadencji 2018-2024 zostało przyjęte. 
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Ad pkt. 3 

Informacja o stanie bezpieczeństwa w Mieście Suwałki w kontekście pisma mieszkanki 

Suwałk. 

Pismo stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji przypomniał, że przedmiotowe pismo  zostało 

przesłane radnym wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytał, czy radni wnoszą uwagi do 

przedstawionego dokumentu. 

 

Autorka pisma pani B.M. przedstawiła  wersję wydarzeń  mających miejsce w nocy  

z 03.03.2024/04.03.2024 r. W obawie o życie i zdrowie swoje i małoletnich dzieci wezwała 

patrol policji, który przyjechał po ok. 20 min. Wg mieszkanki patrol po wysłuchaniu  

o zaistniałym zajściu nie podjął żadnych czynności zmierzających do złapania podejrzanych. 

Zwróciła się z prośbą o udzielenie pomocy rodzinie i dokonanie wymiany stolarki i drzwi 

wejściowych. 

 

Komisarz Marek Bołtrukanis – Naczelnik Wydziału Prewencji poinformował, że od 

zgłoszenia na numer alarmowy 112 (dyspozytornia w Białymstoku) do momentu przyjazdu 

patrolu minęło ok. 10 minut. Zgłoszenie dotyczyło przebywania w ogródku dwóch 

zakapturzonych mężczyzn stukających po oknach. Przybyli policjanci dokonali penetracji 

terenu z psem. Możliwości policji w tym temacie zostały wyczerpane. Ciągnięcie za klamkę 

nie może być zakwalifikowane jako usiłowanie włamania. Poinformował osobę zainteresowana 

o możliwości złożenia zawiadomienia o wykroczeniu. 

Pani B.M. nie zgodziła się z treścią złożonego zawiadomienia na numer alarmowy 112; 

Komisarz Marek Bołtrukanis przedstawił komunikat zgłoszenia z Białegostoku, którego treść 

różni się od przedstawionych faktów przez mieszkankę.  

 

Kamil Lauryn stwierdził, że zapoznał się  sytuacją i stwierdził, że faktycznie drzwi wejściowe  

są w złym stanie. Skierował pytanie do Prezesa ZBM, jakie są możliwości wymiany tych drzwi  

na drzwi z domofonem i stolarki w mieszkaniu zainteresowanej. 

Tomasz Ostrowski poinformował, że mieszkania w tym budynku nie są w 100% własnością 

Miasta; jest to budynek należący do wspólnoty mieszkaniowej. W 2020 r, wspólnota 

mieszkaniowa zaciągnęła kredyt na pokrycie dachowe, w związku z tym płynność finansowa 

nie jest dobra. Drzwi wejściowe z domofonem to koszt kilkunastu tysięcy zł. 

Kamil Lauryn zapytał ile osób wchodzi w skład wspólnoty. 

Tomasz Ostrowski odpowiedział, że właściciel jest jeden,  pięć lokali komunalnych, w tym  

4 to lokale socjalne. Przed podjęciem ewentualnej wymiany drzwi należy zwrócić się do 

wojewódzkiego konserwatora zabytków, gdyż budynek położony jest w strefie 

konserwatorskiej. Nadmienił, że pani B.M. zajmowała lokal piętro wyżej i na jej wniosek dot. 

poprawy warunków, z uwagi na niepełnosprawne dziecko przekazane zostało mieszkanie  

o pow. 107 metrów kwadratowych na parterze. Poinformował, ze dnia 28.03.2024 r. zostanie 

przeprowadzona przez komisję ocena stolarki okiennej w tym mieszkaniu. Jeżeli będzie 

możliwe wprowadzenie korekty do planu remontów miasta to przeprowadzenie wymiany 

stolarki będzie prawdopodobnie możliwe.   
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Ad pkt. 4 

Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Miasta Suwałki w 2023 roku 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 

Zapytał o ewentualne pytania i wnioski. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili pytań i uwag wobec powyższego  Przewodniczący Komisji 

Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  stwierdził, że Informacja o stanie bezpieczeństwa 

sanitarnego na terenie Miasta Suwałki w 2023 roku została przyjęta. 

 

Ad pkt. 5  

Informacja z funkcjonowania Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej w Suwałkach Dom 

nr 1 w 2023 roku. 

Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 Kamil Lauryn poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali.  

Zapytał, czy radni wnoszą uwagi do przedstawionego dokumentu.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, w związku z czym Kamil Lauryn stwierdził, że 

Informacja z funkcjonowania Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej w Suwałkach Dom nr  

1 w 2023 roku została przyjęta. 

 

Ad pkt. 6 

Informacja z funkcjonowania Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej w Suwałkach Dom 

 nr 2 w 2023 roku. 

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali.  

Zapytał, czy radni wnoszą uwagi do przedstawionego dokumentu.  

 

Jarosław Józef Kowalewski zapytał z czego wynika fakt, że w 2022 roku w Placówce 

zatrudniony był psycholog na całym etacie a w 2023 roku na ½ etatu. 

 

Monika Moroz poinformowała, że etat psychologa w Placówce Opiekuńczo-Wychowawczej 

wynosi 40 godzin tygodniowo. Osoba zatrudniona na tym etacie zmieniła pracę; obecnie jest 

wakat. Mimo wielokrotnych prób ogłaszania naboru nikt się nie zgłosił. Środki finansowe są 

na ten cel ale nie ma chętnych do pracy z trudną młodzieżą. Wypracowana została bardzo dobra 

współpraca w tym temacie z Poradnią Psychologiczno-Pedagogiczną,  Miejskim Ośrodkiem 

Pomocy Rodzinie oraz psychologami szkolnymi. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, w związku z czym Przewodniczący Komisji Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa stwierdził, że Informacja z funkcjonowania Placówki 

Opiekuńczo-Wychowawczej w Suwałkach Dom nr 2 w 2023 roku została przyjęta. 
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Ad pkt 7.  

Informacja dotycząca funkcjonowania Domu Pomocy Społecznej „KALINA”  

w Suwałkach w 2023 roku. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 

Zapytał o ewentualne pytania i wnioski. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, w związku z czym Przewodniczący Komisji Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa stwierdził, że Informacja dotycząca funkcjonowania Domu 

Pomocy Społecznej „KALINA” w Suwałkach w 2023 roku została przyjęta. 

 

Ad pkt 8.  

Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2023 dla gminy/powiatu Miasta Suwałki. 

Ocena stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali.  

Zapytał, czy radni wnoszą uwagi do przedstawionego dokumentu.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, w związku z czym Przewodniczący Komisji Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa stwierdził, że Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2023 

dla gminy/powiatu Miasta Suwałki  została przyjęta. 

 

Ad pkt 9.  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zadań Miasta realizowanych  

w roku 2024 ze środków Państwowego Funduszu Osób Niepełnosprawnych. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu 

 

Kamil Lauryn poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali.  

Zapytał, czy radni wnoszą uwagi do przedstawionego dokumentu.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili pytań i uwag wobec powyższego przystąpiono do głosowania: 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 5 radnych 

przeciw                                                    - 0  

wstrzymało się od głosu                          - 0 

 

Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa projekt uchwały w sprawie określenia zadań 

Miasta realizowanych w roku 2024 ze środków Państwowego Funduszu Osób 

Niepełnosprawnych.,  zaopiniowała pozytywnie 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Ad pkt 10.  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Miasta Suwałki 

na rok 2024 oraz określenia sezonu kąpielowego 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

 

Kamil Lauryn poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali.  

Zapytał, czy radni wnoszą uwagi do przedstawionego dokumentu.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili pytań i uwag wobec powyższego przystąpiono do głosowania: 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 5 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                          -  0 

 

Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk 

na terenie Miasta Suwałki na rok 2024 oraz określenia sezonu kąpielowego,  zaopiniowała 

pozytywnie 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad pkt 11.  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na rok 

2024.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

 

Kamil Lauryn poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali.  

Zapytał, czy radni wnoszą uwagi do przedstawionego dokumentu.  

 

 Karol Korneluk zapytał, czy przedmiotowy projekt uchwały był poddany konsultacjom 

społecznym. 

Jerzy Gałązka odpowiedział, że nie ma obowiązku przeprowadzania ponownych konsultacji 

społecznych w związku z wprowadzeniem jednego zapisu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej pytań i uwag wobec powyższego przystąpiono do 

głosowania: 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 4 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                          -  0 

 

Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa projekt uchwały w sprawie  przyjęcia Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Miasta Suwałk na rok 2024, zaopiniowała pozytywnie 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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Ad pkt 12.  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Miasto Suwałki, udostępnionych operatorom i przewoźnikom wykonującym 

regularne przewozy osób w publicznym transporcie zbiorowym oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

 

Kamil Lauryn poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali.  

Zapytał, czy radni wnoszą uwagi do przedstawionego dokumentu.  

 

Kamil Lauryn nadmienił, że wymiana rozkładów jazdy należy do przewoźnika - PGK 

natomiast wymiana numerków, aktualizacja rozkładów jazdy w wiatach przystankowych 

należy do Zarządu Dróg i Zieleni. Jest wiele uwag co do komunikacji między tymi firmami. 

Sytuacja taka powoduje wiele niepotrzebnych nieporozumień. Uważa, że jedna firma powinna 

zająć się całokształtem prac w temacie przystanków. 

 

Marcin Szypulski poinformował, że organizatorem komunikacji miejskiej jest Miasto 

Suwałki; wypracowane przez lata standardy są kontynuowane. Zostanie zorganizowane 

spotkanie z zainteresowanymi przedsiębiorstwami, tematem którego będzie ewentualny nowy 

podział obowiązków w przedmiotowym zakresie.  

 

 Członkowie Komisji nie zgłosili  więcej pytań i uwag wobec powyższego przystąpiono do 

głosowania: 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 5 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                          -  0 

 

Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

sprawie określenia przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo 

zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki, udostępnionych operatorom i przewoźnikom 

wykonującym regularne przewozy osób w publicznym transporcie zbiorowym oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków,  zaopiniowała pozytywnie 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad pkt 13.  

Wolne wnioski. 

Kamil Lauryn podziękował wszystkim Członkom Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa, Prezydentom Miasta Suwałk, Naczelnikom Wydziałów, dyrektorom, 

prezesom firm i spółek za udział w pracach Komisji i dobrą współpracę w ciągu całej VIII 

kadencji Rady Miejskiej. 
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Roman Rynkowski w imieniu Prezydenta Miasta Suwałk, własnym jak i Urzędu Miejskiego 

podziękował wszystkim członkom Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa za  

współpracę i merytoryczne rozwiązywanie często bardzo trudnych problemów. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa podziękował 

radnym i gościom za udział w posiedzeniu. Na tym protokół zakończono.  

 

 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Kamil Lauryn 
 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła:  

Danuta Skucz Podinspektor  

w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 

 
 


